
Zondag 21 augustus 2022 

Evangelie volgens Lucas, 13,22-30 

Hij trok rond door steden en dorpen, gaf er onderricht en zette zijn reis voort naar 
Jeruzalem.  Iemand vroeg Hem: 'Heer, zijn er weinig die gered worden?' Maar Hij sprak tot 
hen:  'Spant u tot het uiterste in om door de nauwe deur binnen te komen, want, Ik zeg u, 
velen zullen het proberen, maar er niet in slagen binnen te komen.  Als eenmaal de 
huisvader is opgestaan en de deur gesloten heeft en gij dan buiten op de stoep begint te 
kloppen en te roepen: Heer, doe open! zal Hij u antwoorden: Ik weet niet waar gij vandaan 
komt.  Dan zult ge opwerpen: In uw tegenwoordigheid hebben wij gegeten en gedronken, en 
in onze straten hebt Gij onderricht gegeven. Maar weer zal zijn antwoord zijn: Ik weet niet 
waar gij vandaan komt.  Gaat weg van Mij, gij allen, bedrijvers van ongerechtigheid.  Daar zal 
geween zijn en tandengeknars, wanneer gij Abraham, Isaak en Jakob en al de profeten zult 
zien in het Rijk Gods, terwijl ge zelf buitengeworpen zult zijn.  Zij zullen komen uit het oosten 
en het westen, uit het noorden en het zuiden, en aanzitten in het Koninkrijk Gods.  Denkt 
eraan: er zijn laatsten die eersten en eersten die laatsten zullen zijn.'  
 

Overweging 

Ooit was ik in een museum waar een schilderij te zien was waarop de nauwe en brede weg 
getoond werd. De nauwe weg leidde naar de hemel en de brede naar het niets. Als wij 
ergens naar toe willen waar we nog nooit zijn geweest, dan pakken we al gauw de tomtom. 
Je kunt dan kiezen: de kortste weg, meestal de autobaan, of een recreatieve route waar 
meestal iets te beleven is. Ook Jezus is onderweg naar Jeruzalem. Opeens vraagt iemand: 
Heer, zijn het er weinig die gered worden? Het lijkt wel of die vraag uit de lucht komt vallen. 
Jezus zegt: je moet je in het leven inspannen om door de nauwe deur binnen te komen. 
Maar, zeggen de anderen: “we hebben met u gegeten en gedronken”. “Met mij eten en 
drinken is niet genoeg”, zegt Jezus. “Er komt meer bij kijken”. 

We gaan allemaal onze eigen levensweg. De waarden en normen die wij hanteren in ons leven, 
bepalen of wij de nauwe of brede weg bewandelen. Natuurlijk ben ik ook bij mezelf te rade 
gegaan. Welke weg bewandel ik eigenlijk? Ik denk dat ik een zwalker ben. Soms loop ik op de 
brede weg en laat alle wereldproblemen die elke dag via de media op me afkomen aan me 
voorbij gaan. Klimaatverandering, vluchtelingenstromen, honger, armoede, oorlogen, arm en 
rijk. Nu even niet. Ik moet dan uitkijken of ik niet in de fase kom waarin ik denk: het zal mijn 
tijd wel duren. Dan ga ik toch weer op zoek naar de nauwe weg . Ik ben ook op deze wereld 
om een zinvol leven op te bouwen voor mezelf en dienstbaar te zijn voor anderen. Wij leven 
gelukkig in een land waar wij de boodschap die Christus ons namens zijn Vader openbaarde, 
op een vrije wijze kunnen beleven en gestalte geven. Een levenswijze die gekenmerkt wordt 
door liefde, gerechtigheid en vrede. Dat is lang niet altijd en overal het geval. Laatst las ik in 
de krant dat in meer dan honderd landen het christen zijn wordt onderdrukt of vervolgd. In 
het diepste geheim komen mensen toch bij elkaar om hun geloof te vieren. Ook de eerste 
christengemeenschappen werden in het Romeinse Rijk vervolgd en vaak ook gemarteld 
vanwege hun geloof. In Rome kan men nog de catacomben bezoeken waar de christenen bij 
elkaar kwamen om samen het brood te breken en de wijn te drinken ter gedachtenis aan 
Jezus, hun Heer en Redder. In hun bijeenkomsten vonden zij moed en kracht om standvastig 
te blijven in hun geloof en waren ze zo overtuigd van de boodschap die Christus gebracht had, 



dat zij hun leven op het spel zetten. Als je daar verder over nadenkt, dan bekruipt je een 
huiverig gevoel. Zou ik dat kunnen? Sterven voor je geloof? Dan bewandel je zeker de nauwe 
weg die naar een eeuwig leven leidt, hoe dat dan ook moge zijn. Tenslotte zegt het evangelie 
van vandaag: velen zullen komen uit het oosten en het westen, uit het noorden en het zuiden. 
Zijn het soms de mensen uit Afghanistan, Syrië, Eritrea, Venezuela, Oekraïne? De 
vluchtelingenstromen die onze tijd kenmerken, zijn niet alleen maar mensen die hun land 
verlaten vanwege economisch gewin. Niemand verlaat zijn land alleen maar om die reden. 
Vaak spelen ook andere waarden en normen een rol die in het leven waardevol en zinvol zijn. 
Daarom zijn er laatsten die eersten, en eersten die laatsten zullen zijn. Ik hoop dat mijn leven 
eindigt voor de nauwe deur en dat ik opgenomen wordt in het stralende licht dat wij God 
noemen. U toch ook? Amen. 


